
Erhvervs-, Vækst- og Eksportudvalget

Til: Erhvervs- og vækstministeren

Dato: 23. februar 2015

Udvalget udbeder sig ministerens besvarelse af følgende spørgsmål:

ERU alm. del

Spørgsmål 151
Kan ministeren bekræfte udsagnene fra Sikkerhedsstyrelsens pressetalskvin-
de, Mette Cramon, til DR TV’s udsendelse Kontant torsdag den 19. februar
2015 vedrørende laserpenne:
• om at ”vi har med Produktsikkerhedsloven i hånden mulighed for at stoppe
salget og tilbagekalde dem”.
• at Sikkerhedsstyrelsen ikke har mulighed for at forbyde import og besiddelse
af laserpenne i lighed med Norge, fordi dette vil kræve, at reglerne for laser-
penne kommer ind under våbenlovgivningen.
Udover ovennævnte tv-udsendelse, Kontant, henvises der til diverse artikler
på DR’s hjemmeside fra den 19. februar 2015: ”Sikkerhedsstyrelsen vil stoppe
salg af farlige laserpenne”, ”Ekspert: Laserpenne er ikke for børn”, ”Laserpen-
ne ødelægger børns syn”.

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Henning Hyllested (EL).
Svaret bedes sendt elektronisk til spørgeren på Henning.Hyllested@ft.dk og
til udvalg@ft.dk.

På udvalgets vegne

Karin Gaardsted
formand
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